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P A L Ą C Y  T E M A T  - G A Z
ROZMOWA Z CZŁONKIEM ZARZĄDU MIASTA I PRZEWODNICZĄCYM KOMISJI RADY 
MIEJSKIEJ D/S ROZDZIAŁU OGRZEWAŃ GAZEM - MARIANEM SZYMAŃSKIM

"Wieści": Na pozwolenie
ogrzewania gazem oczekuje 
około 1200 mieszkańców Lu
bonia. Po blisko rocznej 
przerwie zostało rozdzielone 
100 pozwoleń. Jakie były kry
teria tego rozdziału 

M.Sz. Kryteria rozdziału 
ogrzewań gazem pomiesz
czeń mieszkalnych ustaliła 

Rada Miasta, przedstawion je w "Wieściach Lubońskich". 
Dwa podstawowe ktyteriae to czas złożenia wniosku i 
wyjątkowy stan wnioskodawców (np. inwalidzi I grupy i 
samotnie mieszkający). Komisja dokonując rozdziału zo
bowiązana jest do bezwzględnego ich przestrzegania. Na 
rok 1991 rozdzielono pozwolenia w następującej propo
rcji: 81 wg pierwszego kryterium, 19 wg drugiego kryte
rium

Obecnie listy rozdziału są już w WOZG - Poznań celem 
ich weryfikacji w zakresie technicznym. Po czym zostaną 
opublikowane przez wywieszeniew naszym Urzędzie Mia
sta. Wnioskodawcy, którym przyznano ogrzewanie zosta
ną powiadomieni pisemnie przez Komisję.

"Wieści": W czerwcu było planowanespolkanic Zarządu 
Miasta z dyrekcją WOZG w Poznaniu. Jakie są wyniki 
tego spotkania?

M.Sz.: Do spotkania nie doszło w związku ze zmianami 
personalnymi Dyrekcji WOZG oraz otrzymaną informa
cją, że miastu Luboń przyznano 100 pozwoleń na ogrze
wanie gazem. Planujemy spotkanie z Dyrekcją WOZG 
Poznań w IV kwartale tego roku.

'Wieści”: Jakie działania podjęto w celu otrzymania na
stępnego "przydziału" pozwoleń? Czy przewiduje się aktu
alizację planu "gazyfikacji" Lubonia i kiedy?

M.Sz.: Zarząd Miasta
wystąpił z pismem do Dy- C.d. P3 Stt. 3

Uwa g a !
Już w najbliższym numerze 
"Wieści Lubońskich" specjal
ny dodatek komunikacyjny.

Na życzenie czytelników 
opublikujemy aktualny roz
kład jazdy wszystkich autobu
sów i pociągów przejeżdżają
cych przez Luboń.

PRZETARGI
Zarząd Miasta 

Lubonia 

informuje, 
że uruchamia w holu 

głównym

Urzędu Miejskiego, 

tablicę informacyjną

CO DAL E J  
DYREKTORZE?

Informowaliśmy na łamach "Wieści 
Lubońskich" o wyborze nowych dyre
ktorów szkół podstawowych w Lubo
niu. Zaczął się nowy rok szkolny, po
stanowiliśmy więc odwiedzić nowych 
gospodarzy i zadać im kilka pytań.

'Wieści': Co Pani/Pan, jako nowy 
dyrektor chce zrobić, osiągnąć w bie
żącym roku szkolnym?

Dyr SP nr 2 - Irena Żurkiewicz: 
Chciałabym zacieśnić współpracę ro
dziców ze szkołą, zachęcić ich do róż
nych form pomocy szkole, która znaj- 
duje się w trudnej sytuacji finansowej. 
Pierwsze dowody życzliwego potra
ktowania tej inicjatywy obserwowa
łam w toku spotkań z rodzicami orga
nizowanych z okazji rozpoczęcia roku 
szkolnego.

Dyr SP nr 3- Krzysztof Bonia: Re
alnie patrząc na trudną sytuację w 
oświacie, chciałbym oddać do użytku 
kuchnię i stołówkę, założyć wentyla
cję w kotłowni i pokryć dach papą.

Dyr SP nr 4 - Maria Nowak: W 
bieżącym roku szkolnym planujemy 
powołanie Rady Szkoły i Rady Rodzi
ców. W skład Rady Szkoły wejdą 
przedstawiciele grona pcdagogiczne-

c.d. na str.2

z cyklu: Cośładnego-coś brzydkiego. Dziś: obiekt ładny
- Strażnica Straży Pożarnej i brzydki - rozpadający się dom mieszkalny - na 
jednej fotografii. Jak długo jeszcze szpecąca rudera będzie zasłaniała Strażni
cę? Pytanie kierujemy do władz miasta, mając nadzieję opublikować od powiedź 
w następnym numerze "Wieści".

zawierającą

wykaz

aktualnych

prac,

które będą 

wykonywane na 

terenie miasta.

Wszystkich zainteresowanych wy
konawstwem robót, pragnących 
uzyskać bliższe informacje, zapra
szamy do Zarządu Miasta pok. 104 
lub 103.

Burmistrz Miasta Lubonia

•  Nowo położony chodnik, łączący Luboń ze 
Swierczewcm jest piękny ale ma jeden mankament. Mia
nowicie - bardzo wysokie krawężniki. Nie lada kłopot 
stanowi podjazd pod taki krawężnik dla kobiet z wózkiem 
dziecięcym lub dla inwalidy na wózku inwalidzkim. Przy
jemny spacer starszych osób zakłóci na
gły, wysoki, skok chodnika. Czy nie moż
na było trochę obniżyć kostek krawężni
kowych chociaż w miejscach przejść dla 
pieszych?

•  Zgodnie z sugestiami wielu czytelników przekazuje
my do Translubu pytanie i prośbę, czy istnieje możliwość 
choć częściowego dostosowania rozkładu jazdy autobusu 
L4 do planu lekcji w Szkole Podstawowej Nr 4. Wielu 
nauczycielom i uczniom ułatwi to dojazdy do szkoły.

•  Estetyczny sklepik z artykułami spożywczymi u zbiegu 
ulic Żabikowskiej i Wojska Polskiego, wygląda ładnie tym 
bardziej, że przed sklepikiem wystawione są stoliki z para

solami dla zwolenników "browaru". Nikt się jednak nie 
zastanowił, że zatrzymujące się w tym miejscu samochody 
zniszczyły już trawnik i stwarzają zagrożenie dla ruchu 
ulicznego. Polecamy to miejsce uwadze Zarządu Miasta i 
Policji.

•  Członkowie redakcji pragną zachę
cić do udziału w redagowaniu "Wieści" 
wszystkich mieszkańców naszego mia
sta. Pomoc nie tylko profesjonalna 
(choć i ta byłaby niezmiernie cenna), 

pozwoli na zawarcie w naszej gazecie informacji aktual
nych i szerokich a przede wszystkim leżących na sercu 
nam mieszkańcom.

•  O pomoc, nie tylko finansową zabiegają władze wszy
stkich szkół w Luboniu. Potrzebne jest praktycznie wszy
stko od pomocy naukowych po gwoździe i kredę. MOŻE 
KTOŚ POMOŻE?

KRÓTKO



C O  D A L E J  D Y R E K T O R Z E ?
ciąg dalszy ze str. 1

go, uczniowie i rodzice. Rada szkoły 
będzie miała głos doradczy i opiniu
jący w sprawach finansowych, pla
nów dydaktycznych, wychowaw
czych i opiekuńczych. Rada 
rodziców włączy się do aktywnej 
współpracy ze szkołą, służąc jej swo
im doświadczeniem i czynnym zaan
gażowaniem. Chcielibyśmy napra
wić szkolny radiowęzeł i zakupić 
kserokopiarkę.

Zbigniewowi Jankowskiemu, dy
rektorowi szkoły nr 1, który pozostał 
na swym stanowisku zadaliśmy pyta
nie: co zechce zmienićwswej szkole?

Dyr SP nr 1 - Przede wszystkim 
poprawić bazę szkolną; brak nam 
wszystkiego, a głównie pomieszczeń. 
Przeszło 800 dzieci uczy się w 10 sa
lach lekcyjnych na 3 zmiany! Tę sy
tuację mogłaby uratować szybka de
cyzja władz miejskich o wykupieniu 
działki w sąsiedztwie szkoły pod roz
budowę obiektu szkolnego. Szkoła 
posiada komputery, ale zajęcia zor
ganizowane mogą być kosztem go
dzin przeznaczonych na muzykę i 
plastykę. Chciałbym również, żeby 
konkursy przedmiotowe między
szkolne odbywały się obowiązkowo i 
regularnie, a nie okazjonalnie.

"Wieści": Ambicje...?
Dyr Z. Jankowski: Ambicje... Pla

nujemy nawiązać kontakty z Nie
mcami poprzez wymianę w rodzi
nach. Chcę zorganizować salę 
audiowizualną i warsztaty szkolne.

Dyr J. Żurkiewicz: Trudno mówić 
o ambicjach, jeśli nie ma podstawo
wych środków finansowych na ich 
zrealizowanie.

Dyr K. Bonia: Ambicje muszą być 
dostosowane do możliwości finanso
wych. Dlatego w pierwszym roku 
pracy na stanowisku dyrektora mu
szę zrobić wszystko, aby zdobyć 
środki do normalnego funkcjonowa
nia szkoły.

Dyr M. Nowak: Plany szkoły byłyby 
duże ale niestety możliwości jest ma
ło ze względu na wyjątkowo trudną 
sytuację finansową w oświacie. Pla
nuję podłączenie instalacji gazowej 
do kuchni szkolnej, która przygoto
wuje duże ilości posiłków dla naszych 
uczniów. Chcę zapewnić dzieciom 
dobre warunki do pełnego rozwoju 
osobowego, fizycznego, intelektu

alnego, bezpieczeństwo i przyjazną 
atmosferę.

"Wieści": Czego oczekuje Pani/Pan 
od kolegów - nauczycieli, a czego od 
uczniów?

Dyr Z. Jankowski: Od kolegów - 
nauczycieli oczekuję szerszego 
wykorzystywania pomocy nauko
wych, a od uczniów szacunku dla te
go, co ich otacza w szkole oraz posza
nowania pracy nauczycieli i 
pracowników szkoły.

Dyr J. Żurkiewicz: Jestem zado
wolona, że pracuję z doświadczony
mi nauczycielami i dlatego mam nad
zieję, że będę mogła liczyć na ich 
cierpliwość i wyrozumiałość. Od ucz
niów oczekuję bardziej aktywnego 
uczestnictwa w życiu szkoły i wię
kszego poszanowania wspólnego, 
mienia, które w obecnej sytuacji jest 
szczególnie cenne. Chciałabym rów
nież, ażeby więcej niż dotychczas 
uczniów zrozumiało, że uczą się dla 
siebie, że czeka ich walka o miejsce 
w szkołach ponadpodstawowych, a 
szanse mają tylko najlepsi. Przy oka
zji chciałabym poinformować, że na
sza szkoła posiada konto: Zespół 
Ekonom. - Administr. Szkół - Lu
boń, Spółdzielczy Bank Ludowy - 
374 -134 - dotyczy SP nr 2. Liczymy 
na wszystkich przyjaciół szkoły.

Dyr K. Bonia: Od nauczycieli 
oczekuję pomocy w kierowaniu 
szkołą oraz wytrwałości w tym bar
dzo złym okresie. Natomiast od ucz
niów oprócz poprawnego wypełnia
nia swoich obowiązków, 
poszanowania sprzętu szkolnego.

Dyr M. Nowak: Od nauczycieli 
oczekuję życzliwej współpracy opar
tej na wzajemnym szacunku i zrozu
mieniu, żeby mądrze, rozważnie i 
sprawiedliwie służyli każdemu ucz
niowi. Każde dziecko powinno polu
bić szkołę i przychodzić do niej z 
przyjemnością, bez stresów, trakto
wać ją jak drugi dom. Życzylibyśmy 
sobie, żeby ten wyjątkowo trudny rok 
przebiegł bezkolizyjnie.

Czy przejęcie szkół lubo reskich 
przez Urząd Miasta już teraz, nie 
rozwiązałoby wielu problemów, z 
którymi nie mogą poradzić sobie 
dyrektorzy - być może nąjlepsi z nąj- 
lepszych?

(o-uw)

© 130-998
16.VIII - w Mosinie płonie poszycie 
leśne.

18.VIII - samochód ratownictwa 
technicznego i podnośnik z koszem 
biorą udział przy usuwaniu przechy
lającego się drzewa na budynek przy 
ulicy 22 Lipca.
22. VIII - zerwanie linii wysokiego na
pięcia było przyczyną pożaru słomy w 
Wirach.
23. VIII - nieostrożność 16-latka, któ
ry używał niewłaściwie suszarki do 
włosów była przyczyną pożaru w mie
szkaniu przy ulicy Sikorskiego 31.
23.VIII - na ulicy Przemysłowej spa
leniu uległa trawa.
30.VIII - na ul. Reytana spaleniu 
uległa słoma po kombajnie 

l.IX - w Mosinie przy ul. Strzeleckiej 
dwie sekcje straży z Lubonia brały 
udział w gaszeniu pożaru w stolami 

2.IX - wyjazd straży do płonącego po
szycia leśnego w Żabinku

10.IX - na ul. Fabrycznej spaleniu 
uległa trawa
10.IX - interwencja straży na wysypi
sku przy ul. Żabikowskiej 
13.1X - w Bogulinie przy płonącym 
poszyciu leśnym - udział strażaków z 
Lubonia

15.IX - na ul. Niezłomnych gaszono 
podpalone śmieci

© 130-997
20.VIII - ze sklepu mięsnego na ul.

Księdza Streicha skradziono dwie wa
gi sklepowe, radiomagnetofon, ler- 
mowentylalor - łączna suma strat ok. 
10 min zł
3.IX - ujawiono zagarnięcie mienia w 
wysokości 4 min 294 tys. zl na szkodę 
Urzędu Telekomunikacyjnego w Lu
boniu

3.IX - kolejne zagarnięcie mienia w 
Translubie - wartość 2 min zł

3.IX - z samochodu Fiat 125p skra
dziono: radioodtwarzacz oraz odzież 
tekstylną wartości 4 min zł

5.IX - z posesji na ul. Niezłomnych 
skradziono elektryczną kosiarkę do 
trawy, piły tarczowe, silnik elektrycz
ny - straty 3 min zł
8.IX - żołnierz służby czynnej zatrzy
mał jednego zdwu sprawców dokonu
jących włamania do samochodu na ul. 
Sobieskiego

12.IX - z niezamieszkałego budynku 
przy ul. Wojska Polskiego wymonto
wano 2 wentylatory i skradziono 100 
I oleju napędowego 
15.IX - przezwyważeniewywietrznika 
sprawca dostał się do samochód u Fiat 
126p zaparkowanego na ul. Osiedlo
wej i skradł koło zapasowe i kanister 
z benzyną - straty ok. 350 tys. zł

W ubiegłym miesiącu policja dokona
ła 47 interwencji domowych 12 osób 
odwieziono na izbę wytrzeźwień, wy
stawiono 40 mandatów na sumę 4 min 
zł.

© 130-999
W okresie od 10.08. do 10.09. pogo
towie wyjechało do53wypadków,21 1 
zachorowań. Porad ambulatoryjnych 
udzielono 136 osobom, a do szpitala 
odwieziono 12 pacjentów.

(o-az)

" L U B O Ń ! A C Y  D O S E J M U  I S E N A T U "

Spośród mieszkańców naszego miasta znaleźliśmy dwóch, którzy kandydują 
do nowego parlamentu. Oto ich sylwetki:

Bronisław Krauze 68 lat rzemieślnik - mistrz zduński. Był przewodniczącym 
Komitetu Osiedlowego nr 1 od 1952 roku. Radnym Lubońskiej Rady Narodo
wej w latach 60-88, a także przewodniczył Komisji Zdrowia, Oświaty i Opieki 
Społecznej. W Sejmie chciałby reprezentować rzemiosło w tradycyjnym zna
czeniu, przywrócić etykę zawodową i położyć nacisk na szkolenie młodych. 
Kandyduje z ramienia Koalicji Chrześcijańsko-Demokratycznej.

Plolr Napierała 24 lata student V roku historii UAM. Był organizatorem i 
uczestnikiem strajków studentów w maju 1988 r. Instruktor Związku Harcer
stwa Polskiego. Członek ROAD-u. W Unii Demokratycznej działa w ramach 
Platformy Młodych. W Sejmie chciałby zająć się sprawami socjalnymi ludzi 
młodych, ekologią i polityką zagraniczną. Kandyduje z ramienia Unii Demo
kratycznej.

(o-pr)
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PALĄCY TEMAT- GAZ
cd ze str. 1

rekcji WOZG - Poznań o zwiększenie 
limitu dostawy gazu dla celów grzew
czych i oczekuje odpowiedzi. Gazyfika
cja Lubonia jest realizowana przez Spo
łeczne Komitety Gazowe w swoich 
obszarach wg dokumentacji zatwier
dzonej przez WOZG - Poznań.

"Wieści": W budżecie miasta przewi
dziano dotację dla komitetów gazyfika
cji w wysokości 570 min zł. Jaka kwota 
została już rozdysponowana i jakie były 
kryteria przyznawania dotacji poszcze
gólnym komitetom?

M.Sł : Rozdysponowano kwotę 479 
min zł. Kryterium przydziału dotacji by
ła wielkość kładzionej sieci gazowniczej 
przez poszczególne komitety.

"Wieści": Na ostatniej sesji radni po
stanowili, że osoby otrzymujące zgodę 
na ogrzewanie gazowe będą wpłacały 
500 tys złotych. Kto będzie przyjmował 
te pieniądze i jak będą rozdysponowa
ne? Czy są podstawy prawne żądania 
takich wpłat?

M.Sł : Pieniądze przejmie miasto kie
rując je na potrzeby rozwoju sieci ga
zowniczej. Wielkość opłat ustaliła Rada 
Miasta Lubonia mając takie prawa, a 
członkowie Komisji Prawnej Rady Mia
sta nie podważali tej decyzji w zakresie 
prawnym.

'Wieści": Przewidziana jest w najbliż
szym czasie korekta budżetu miasta. 
Czy Zarząd wystąpi z wnioskami doty
czącymi dotacji dla komitetów gazyfika
cji?

M.Sł  Zarząd Miasta Lubonia wystąpi 
w czasie korekty budżetu o zwiększenie 
dofinansowania na rzecz przyspieszenia 
realizacji sieci gazowej miasta.

Dziękuję za rozmowę
W.D.

LISTY DO REDAKCJI

CZY ZIELONO NAM?
Często mówimy o "zieleni" w Lubo

niu a lakowej prawie nie ma. Są 
wprawdzie nasadzenia przyuliczne 
złożone z trzech gatunków drzew: lipa 
drobnolistna (Tilia cordata), klon je
sionolistny (Acer negundo), biała 
akacja (Robinia pseudoacacia), które 
wyraźnie dominują ale nie załatwiają 
sprawy zieleni. Spotkać można także 
topole, ale te należąc do roślin pio
nierskich nie przedstawiają większej 
wartości dekoracyjnej i winny być za
stępowane sukcesywnie innymi ga
tunkami roślin drzewiastych. Nie sto
suje się wcale drzew w odmianach, 
brak drzew alejowych, także drzew o 
ulistnieniu czerwonolistnym np. klon 
pospolity (Acer platanoides), klon ja 
wor (Aoer psudoplatanvs), doskonale 
znoszących zanieczyszczenia powie
trza a jednocześnie niezwykle dekora- 
cyjnychwokrcsiewegetacji. Zupełnie 
nie ma drzew o ozdobnych kwiatach, 
owocach, a choćby tak nie wymagają
cych jak: głóg dwuszyjkowy (Cratae- 
gus oxyacantha), czy też bardziej wy
magających jeśli chodzi o warunki 
siedliskowe jak: Catalpa speriosa, 
która jednocześnie doskonale znosi 
zanieczyszczone powietrze, czy też 
piękna śliwa (Prunus serrulata) w od
mianach.

Widoczny jest brak nasadzeń złożo

P A L L U D A R I A ,  VIVARIA. . .
i inne, przepiękne "szklane historie" można obejrzeć w pracowni pana Macieja 

Laskowskiego. Dysponuje bogatym asortymentem szkła i luster, co daje 
ogromne możliwości tworzenia rzeczy nie tylko pięknych, ale użytecznych. W 
dużych, "szklanych klatkach" wiją się i przeplatają egzotyczne rośliny. Kaskady 
wody spływają po mini skałach, a wc wbudowanym akwarium pływają kolorowe 
rybki. To wszystko jest połączeniem zainteresowań, tradycji rodzinnych i kilku 
zbiegów okoliczności w życiu pana Macieja. Z  wykształcenia inżynier energe
tyk, na skutek różnych zdarzeń sięgnął do tradycji rodzinnych - szklarstwa. 
Trzeba zaznaczyć, że bardzo duży wkład w produkcję wnosi żona pana Macieja. 
Jest plastykiem i zajmuje się wzornictwem w firmie męża. Dodać należy, że 
oprócz palludariów i vivariów w pracowni pana Laskowskiego wykonywane są 
również... meble. Przezroczyste szafy, regały, lustrzane półeczki i oczywiście 
akwaria. Przy stołach produkcyjnych uwijają się pracownicy - sympatyczny, 
pracowity i zgrany zespół, z którego szef jest dumny.

Swoisty mariaż hobby pana Macieja (akwarystyka, speleologia, hodowla 
kaktusów i wogóle - przyroda) z rodzinnym szklarstwem przyniósł mu Złoty 
Medal na ubiegłorocznej wystawie Polagra - "Za oryginalność różnych konce
pcji wystroju wnętrz przy pomocy palludariów".

Stałą ekspozycję można oglądać w małym saloniku firmy przy klubie osied
lowym "od 8 do 8".

(o-uw)

nych z krzewów i drzew iglastych, ma
ło stosuje się krzewów o ozdobnych 
kwiatach, liściach i owocach, zupełnie 
niespotyka się krzewinek roślin zimo
zielonych, kobiercowych a także pną
czy. Te ostatnie, nawet przy małej po
wierzchni terenów zieleni winny być 
szerzej stosowane i zasługują w pełni 
na rozpropagowanie, a przy tym nie są 
zbyt kosztowne (głównie pnącza sa- 
moczepne). Obsadzenie budynków 
użyteczności publicznej, otoczenie 
miejsc wypoczynku pergolami poroś
niętymi pnączami mogłoby znacznie 
poprawić wgląd niejednego budynku 
a równocześnie zwiększyć powierzch
nię zieleni w naszym mieście. Rozpo
wszechniony pogląd o niszczeniu 
ścian przez pnącza jest niesłuszny. 
Nietrudno to stwierdzić. Wiele zabyt
kowych budowli jest porośniętych 
pnączami, a mimo to trwają już całe 
wieki. Takie pnącze poprawiłoby wy
gląd choćby gmachu Urzędu Miej
skiego, bądź biblioteki w Luboniu. 
Wbrew przyjętej opinii, krzewy i drze
wa iglaste doskonale rosną w warun
kach lubońskich, co stwierdzam także 
na podstawie własnych obserwacji.

Piękne drzewo Abies conoolor jest 
polecane do nasadzeń w okręgach 
zanieczyszczonej atmosfery, podob
nie modrzew (Laruc), jałowiec chiński 
(Junipervs chinensis), sosna czarna 
•(Pinus nigra) oraz niektóre odmiany 
żywotnika zachodniego (Thuja ocd- 
dentalis) dobrze znoszą zanieczysz
czenia atmosfery,

Zamiast drzew ozdobnych mamy w 
Luboniu zaniedbane samosiewy bia

łej akacji (Robinia pseudoacacia) 
(ulica Dworcowa), które należałoby 
możliwie szybko usunąć.

M.C.

AKCJA TUJE?
Tak mało w Luboniu zieleni, a i te 

drzewa, które zachowały się jeszcze z 
okresu dwudziestolecia powoli umie
rają.

Będąc w ubiegłym roku wKudowie- 
Zdroju zwróciłam uwagę na wydzie
lone przy jezdniach miejsca obsadzo
ne tujami; nic przeszkadzają w ruchu, 
są ozdobą ulic i co najważniejsze oczy
szczają powietrze wydzielając tlen.

W naszym mieście na tego rodzaju 
placykach rosły kiedyś róże teraz za
rastają chwasty. Cży nie moglibyśmy 
pójść za przykładem Kudowy? Szkół
kę drzewek mamy niedaleko, bo w 
pobliżu cmentarza, trud tylko zwysa- 
dzenicm, a więc jednorazowy, a ko
rzyść w przyszłości niemała. Sądzę, że 
na zakup drzewek znalazłyby się fun
dusze w budżecie naszego miasta, a 
sadzeniem może zająć się młodzież 
szkolna w czynie społecznym.

A może taka akcja podziałałaby za
chęcająco również na inne instytucje? 
Tereny przy szkołach, przedszkolach, 
budynkach komunalnych wyglądały
by przyjemniej, gdyby rosły na nich 
akacje, brzozy czy lipy.

Jest jesień, okres sadzenia drzewek. 
Śledząc kącik ekologiczny w naszych 
"Wieściach” wydaje mi się, że moja 
inicjatywa powinna spotkać się z przy
chylnym przyjęciem, a potem, do re
alizacji już tylko następny krok.

Irena Wojtasiak
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SZPALTY RADY MIEJSKIEJ I ZARZĄDU MIASTA LUBONIA

SESJE RADY MIEJSKIEJ ŚWIĘTO MIASTA

FUNDACJA POGODNA 
STAROŚĆ

Powstała Grupa Inicjatywna jako 
zalążek przyszłej "Fundacji na Rzecz 
Powstania Domu Pogodnej Starości".

Str. 4 WIEŚCI LUBOŃSWE Październik 1991

W dniach 5 i 6.10.91 r. będziemy obchodzili uroczyście w Luboniu kolejną 
rocznicę nadania praw miejskich.

W naszych domach przygotowujemy się do wszelkich uroczystości szczegól
nie dokładnie. Myślę, że z okazji tak ważnego święta naszego miasta wszyscy 
powinniśmy zadbać o jego uroczysty wygląd. Jest to chyba okazja do uporząd
kowania ulic, ogródków, podwórek oraz wszystkich innych miejsc publicznych.

Grupa sponsorów do których należą:
- Zakład Ubezpieczeń "Westa" S.A.
- Bank Komercyjny "Posnania" S.A. Luboń - Sikorskiego 44 tel. 131-411
- Zakład Gazowych Urządzeń Grzewczych "Gens" Witold Kubicki i Jan  

Napierała Luboń - Topolowa 3 tel. 131-331
- Wytwórnia Wód Gazowanych Władysław Ochniak Luboń - Żabikowska 23 

tel. 130-714
- Przedsiębiorstwo Transportowe "Translub"Sp. z o.o. Luboń, ul. Przemysło

wa 13/15 tel. 130-081
- Państwowy Zakład Ubezpieczeń Luboń - Powstańców Wlkp. tel. 130-831
- "ANIKA" Stanisław Butka Luboń - Kościuszki 40 tel. 130-236
- Fundacja Inicjatyw Medycznych w Luboniu - Okrzei 16
- Car West Luboń - Spokojna 8 tel. 32-26-62
finansuje dla nas urozmaicony program artystyczno-rekreacyjny w którym 

m.in. zobaczymy i usłyszymy Orkiestrę Reprezentacyjną Wojsk Lotniczych na 
stadionie na Rzecznej, a Dętą Orkiestrę ZNTK przy Klubie Rolnika na 
Sobieskiego. Spektakl dla dzieci w wykonaniu Teatru "Marcinek" w Lubońskim 
Domu Kultury i w Bibliotece Publicznej.

Na wystawę obrazów plastyków poznańskich zaprasza również Biblioteka 
Publiczna.

Chór "Bard” wystąpi w Lubońskim Domu Kultury.
To tylko niektóre z propozycji artystycznych. Oprócz tego zapraszamy na 

szeroki blok sportowy, w którymh znajdą się m.in. potyczki z radnymi oraz mecz 
w piłkę nożną pod hasłem "Dokopać radnym".

W dniu 5.10.1991 r. w godz. 9°° do 12°° Fundacja Inicjatyw Medycznych na 
ul. Okrzei 16, realizując zadania statutowe będzie udzielać bezpłatnych porad 
medycznych dla emerytów i rencistów.

Aby ułatwić mieszkańcom udział w imprezach odbywających się w różnych 
punktach miasta Przedsiębiorstwo Transportowe "Translub" - zapewnia spe
cjalnym autobusem, bezpłatny dowóz do miejsc uroczystości.

Ewentualny dochód z imprez decyzją Rady Miejskiej i Wydziału Oświaty 
Zdrowia i Kultury zóstanie przekazany na cele humanitarne.

Spodziewamy się wizyty radia, TV i innych środków masowego przekazu.
Tym bardziej zadbajmy o estetyczny wygląd naszego miasta, 

abyśmy nie musieli się później wstydzić.

Kierownik Wydz. Ośw. Zdr. i Kult.
mgr Ewa Szymańska

Bliższe informacje pod numerem 
telefonu 130-011 wew. 202

Na zdjęciu minione obchody Dni Lubonia.

XXIII sesja Rady Miejskiej odbyła się 4 września

Rada podjęła na tej sesji wiele 
uchwał, m. in. wsprawie ustalenia gra
nic obwodów głosowania i siedzi b Ko
misji Wyborczych w wyborach parla
mentarnych, wywiązując się tym 
samym z obowiązku wynikającego z 
Ordynacji Wyborczej. Uchwała 
utrzymuje tradycyjne obwody głoso
wania, do których przywykli miesz
kańcy. Ponadto podjętou chwałę w 
sprawie wygaśnięcia mandatu radne
go i ogłoszeniu wyborów uzupełniają
cych w okręgu nr 17.

Kolejna uchwała dotyczy ustalenia 
odpłatności za ścieki wprowadzane 
do urządzeń kanalizacyjnych miasta 
(wylewisko).

W następnych punktach porządku 
obrad, burmistrz Włodzimierz Kacz

marek poinformował Radę o stanie 
spółki 'Translub" oraz Komunalnego 
Przedsiębiorstwa Robót Inżynieryj
nych, które od lipca są jednostkami 
miejskimi oraz przedstawił informa
cje o bieżącej działalności Zarządu. 
Ponadto złożył wniosek o powołanie 
zastępcy burmistrza Marka Bartosza 
do Rady Nadzorczej spółki 'Trans
lub". Wniosek został przyjęty jedno
myślnie.

Kierownik Wydziału Oświaty Zdro
wia i Kultury pani Ewa Szymańska, 
zaprezentowała propozycje zasad or
ganizacji i przebiegu "Dni Lubonia" 
zaplanowanych na 5 i 6 października. 
Radni dołączyli tu swoje propozycje 
na zorganizowanie imprez.

Wybory uzupełnijące 
do Rady Miejskiej

Wygaśnięcie mandatu radnego z 
17 okręgu wyborczego, Stefana 
Osieckiego zmarłego 22 lipca, powo
duje potrzebę przeprowadzenia wy
borów uzupełniających.

Powyborach parlamentarnych mie
szkańcy ulic Fornalskiej, Kurowskie
go, Kwiatowej, Nowej, Parkowej, Po- 
gómej 19 i od nr 26 do nr 56, Rydla, 
Topolowej, Wiejskiej, Wierzbowej i 
Żytniej, wybiorą spośród mieszkań
ców Lubonia swojego przedstawiciela 
do Rady Miejskiej.

Prosimy mieszkańców i zaintereso
wane organizacje o zgłaszanie kandy
datów do tego mandatu w Miejskiej 
Komisj i Wyborczej z siedzibą w U rzę
dzie Miejskim w Luboniu. Zgłoszenie 
winno zawierać nazwisko, imię, wiek, 
zawód i miejsce zamieszkania kandy
data, co najmniej 15 podpisówwybor- 
ców zamieszkałych w okręgu nr 17 
oraz pisemne oświadczenie o wyraże
niu zgody na kandydowanie.

Należy podkreślić, że trafny wybór 
wpłynie na rzetelną reprezentację 
mieszkańców 17 okręgu wyborczego 
w Radzie i usprawni jej funkcjonowa
nie.

DO MIESZKAŃCÓW
Zarząd Miasta Lubonia apeluje do 

wszystkich mieszkańców oraz kierow
ników zakładów pracy o wywiązywa
nie się z obowiązku utrzymywania w 
czystości i porządku poboczy dróg, 
krawężników, chodników, opłotowań 
oraz połowy szerokości jezdni poło
żonych wzdłuż nieruchomości. Przy
pominamy, że obowiązuje w tym 
względzie rozporządzenie Rady Mi
nistrów z 30 września 1980 r. (Dz.U. 
nr 24 poz. 91), które nakłada taki obo
wiązek na wszystkie osoby fizyczne i 
jednostki organizacyjne, będące wła
ścicielami lub zarządcami nierucho
mości.

Upoważnia ono również do kara
nia osób, które nie przestrzegają po
wyższego obowiązku.

Zarząd Miasta Lubonia



Z N Ó W  GAZ
Wracamy po raz kolejny do proble

matyki dotyczącej gazyfikacji Lubo
nia. W przedwyborczej deklaracji 
programowej Samorządowego Ko
mitetu Obywatelskiego uznano mię
dzy innymi "za najpilniejsze... organi
zowanie i koordynowanie dalszego 
szybkiego rozwoju sieci gazowej..." 
Nie czuję się upoważniony do oceny 
realizacji tej przedwyborczej obietni
cy, ale blisko 1200 niezałatwionych 
wniosków o pozwolenie na ogrzewa
nie gazowe zmusza do postawienia 
pytania czy i kiedy będzie możliwe 
pozytywne załatwienie tej sprawy. 
Przeprowadziłem rozmowę z zastę
pcą dyrektora WOZG w Poznaniu, 
zapoznałem się także z dokumentem 
opracowanym na zlecenie Urzędu 
Miasta w Luboniu w maju 1983 r. 
przez "Gazoprojekt" z Wrocławia pod 
tytułem "Przeliczenie sieci gazowej 
miasta Lubonia". Mam wątpliwości, 
czy to opracowanie, będące podstawą 
bieżącej gazyfikacji miasta, odpowia-

"Wieści": Przedewszystkim gratulu
jemy wygranego konkursu, życząc aby 
działania, zamierzenia i plany zostały 
zrealizowane z pożytkiem dla zakładu 
i Lubonia, dając równocześnie Panu 
zadowolenie i satysfakcję. Dotych
czas z różnych względów o PZCh mó
wiło się nie najlepiej. Jakie wg Pana są 
największe problemy związane z fun
kcjonowaniem zakładu?

Dyrektor: Problemy to przede 
wszystkim: sytuacja finansowa, bo 
choć zakłady w ogólnym rozrachunku 
są na plusie, brak jest pieniędzy bo 
dłużnicy nie płacą. Po drugie ograni
czane są możliwości zbytu. I tu powo
dem jest brak pieniędzy - bo choć 
jesień i należałoby zakupić i rozsypać 
nawóz - rolnik nie ma środków na jego 
zakup.

"Wieści" Czy nie uważa Pan, że poza 
problemem finansowym inne względy 
mogą decydować o braku zaintereso
wania superfosfatem?

Dyrektor Superfosfat jest nawo
zem prostym, który nie utrzyma się 
długo na rolniczym tynku. Sądzę, że

da aktualnym potrzebom, zwłaszcza, 
że w przeliczeniach zużycia gazu nie 
uwzględniono zapotrzebowania mie
szkańców na ogrzewania gazowe oraz 
założono tylko 15% rezerwę na wyko
rzystanie gazu w celach usługowych.

Myślę, że niezbęd na jest szybka eks
pertyza programu gazyfikacji miasta i 
pomimo "biednego" budżetu powinny 
się na to znaleźć szybko pieniądze, 
bowiem niełatwo byłoby wyrzucać 
nowo ułożone gazociągi tylko dlate
go, że nie pozwalają na doprowadze
nie dostatecznej ilości gazu, aby za
spokoić potrzeby mieszkańców.

Wojciech Dutka

produkcja ustanie za 5-6 lat. Do tego 
czasu profil zakładu musi się zmienić. 
W tym celu prowadzone są wielokie
runkowe działania oraz rozmowy z

....Gdy w taksówce mówisz
Proszę do Lubonia,
Niech Pan sobie weźmie 
dorożkę i konia..*
- piosenka lubońskiego zespołu

Amory (1970)

Galla - boczna od Cmentarnej, dłu
gość całkowita 150 mb., nawierzchnia 
nieutwardzona. Posiada sieć energe
tyczną, wodociągową i gazową, 8 bu
dynków mieszkalnych, 2 zakłady usłu
gowe. Ulicę zamieszkuje 37 
mieszkańców.

Górna - boczna od Poznańskiej, dłu
gość całkowita 110 mb., nawierzchnia 
nieutwardzona. Posiada sieć energe
tyczną, wodociągową, 5 budynków 
mieszkalnych, 1 zakład usługowy. Uli
cę zamieszkuje 28 mieszkańców.

Graniczna - boczna od Cmentarnej, 
długość całkowita 940 mb., nawierz
chnia nieutwardzona. Posiada kanali
zację deszczową, sieć energetyczną,

różnymi firmami, również zagranicz
nymi. Prawdopodobnie będziemy 
produkować komponenty do bezfo- 
sforanowego proszku do prania, cał
kowicie nieszkodliwego z punktu wi
dzenia ochrony środowiska. 
Natomiast wchwili obecnej produku
jemy nawóz dla ogrodnictwa, który to 
wyrób przedstawiamy na Targach 
POLAGRA ’91. Zawiera on oboksu- 
perfosfatu związki azotowe, potasowe 
i mikroelementy.

"Wieści" Powiedział Pan słowo o 
ochronie środowiska. Pamiętamy, że 
w roku 1990 Rzeczypospolita umie
ściła PZCh na liście 80-ciu najwię
kszych trucicieli. Co się robi, aby ilość 
trujących odpadów, ścieków i gazów - 
ograniczyć, jeśli nie zlikwidować?

Dyrektor: Dwa rodzaje odpadów 
powstają przy tego typu produkcji jak 
nasza. Są to: ługi pokrystaliczne, gdy 
w zeszłym roku zatrzymano instalację 
fluorku glinu nie ma już tego typu 
odpadów, oraz krzemionka - która 2

W F O S F O R A C H

Jak informowaliśmy w poprzednim numerze 
■Wieści‘ dyrektorem Zakładów chemicznych 
został wybrany w konkursie mgr inż. Kazimierz 
Zagozda. Nie raz poruszaliśmy temat zakładów 
w naszej gazecie, ale jest to problem wciąż 
drażliwy i dręczący mieszkańców. Wybór no
wego dyrektora jest wspaniałym pretekstem 
powrotu do tego tematu.

Leksykon ulic
wodociągową i gazową, 20 budynków 
mieszkalnych, 2 zakłady usługowe. 
Ulicę zamieszkuje 98 mieszkańców.

Gruszkowa - boczna od 11 listopa
da, długość całkowita 140 mb., nawie
rzchnia nieutwardzona. Posiada sieć 
energetyczną i wodociągową, 9 bu
dynków mieszkalnych. Ulicę zamiesz
kuje 25 mieszkańców.

Grzybowa - skrzyżowanie Dworco
wej i Ogrodowej, długość całkowita 
380 mb., nawierzchnia nieutwardzo
na. Posiada sieć energetyczną, wodo
ciągową i gazową, 11 budynków mie
szkalnych. Ulicę zamieszkuje 47 
mieszkańców.

(o-is)

lata temu wylewana, dziś sukcesywnie 
zagospodarowywana jest przez ce
mentownie.

"Wieści": A co z emisją gazów? 
Dyrektor: Wydziai Ochrony

Środowiska Urzędu Wojewódzkiego 
wydał w kwietniu tego roku decyzję, w 
której określono dopuszczalne ilości 
substancji wprowadzanych do powie
trza. Od lutego 1990 r nie jest czynna 
linia kwasu siarkowego (na zdjęciu) w 
związku z tym wydalony dwutlenek 
siarki pochodzi jedynie z pracujących 
na zmianę kotłowni dla których po- 
zwolenie wynosi 22 kg/li oraz 31 kg/li. 
Natomiast fluor powstający przy pro
dukcji superfosfatu emitowany jest w 
wielkości 0,14 kg/li na dopuszczalne 
0,84. Taki spadek emisji osiągnięto 
przez zastosowanie potrójnego syste
mu absorbeji orazdodatkowe wewnę
trzne chłodzenie cieczy absorbującej. 
Można mówić jeszcze o emisji nie- 
zorganizowanej - z magazynu, w któ
rym obecnie znajduje się ok. 20 tys. 
ton superfosfatu - tu dopuszczalna 
jest emisja fluoru 0,5 kg/li, ostatnie 
pomiary wykazały, że wynosi ona 0,23 
kg/h.

Jak z tego wynika ilości emitowa
nych zanieczyszczeń są znacznie niż
sze od tych jakie określono za dopu
szczalne i robimy wszystko aby stan 
ten nie tylko utrzymać ale jeszcze po
lepszyć z korzyścią dla środowiska.

"Wieści": Jeszcze ostatnie pytanie. 
Jak liczna jest załoga i jaka jest śred
nia płaca w PZCh?

Dyrektor: Jeszcze w zeszłym roku 
pracowało tu ponad 500 osób, dziś 
jest ich ok. 420. Średnia płaca jest 
niższa od średniej krajowej i wynosi 
1.716 tys. zł.

"Wieści": Dziękuję za rozmowę.
Z  dyrektorem K. Zagozdą rozma

wiała
A.Z.
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TAK TRZYMAĆ
JESZCZE RAZ "OTWARTY STADION”
14 września ponownie odbyła się na obiekcie 

sportowym Lubońskiego KS-u impreza pt. 
"Otwarty Stadion". Jest to wspaniała rozrywka 
ciesząca się powodzeniem wśród najmłodszych, 
jak i starszej młodzieży. Słowa uznania i podzię
kowania ponownie należą się sponsorom, którzy 
ufundowali nagrody. Są to firmy: "Anika", "JO- 
MI", "Westa", "Ochniak", "Poligraf’ i firma Z. 
Bąkowskiego. Wśród różnych konkursów każdy 
mógł sobie wybrać ten, który mu przypadł do 
gustu. W wyścigach rowerowych (trójkołówka) 
najlepszy okazał się Szymon Filipczak. Finał 
biegów dziewcząt na 60 m wygrała Natalia Ry- 
barska. W rzutach piłeczkami do puszek zwycię
żyły wśród dziewcząt Bernadeta Wełniak i Ewa 
Szczepaniak. Wśród chłopców najlepszymi oka-

A C H , D O Ż Y Ć

zali się Adam Kwaśniewski, Krzysztof Gindera, 
Paweł Kwaśniewski, Rajmund Antończyk. W 
wyścigach rowerowych zwyciężyła Anna Butka. 
W rzutach do tarczy I miejsce zajęła Katarzyna 
Butka. W biegach z przeszkodami z piłką okazał 
się najlepszy Dawid Krakowiak.

Po zakończonej imprezie rozegrany został 
mecz Oldboyów Lubońskiego KS z księżmi. Po 
bardzo dramatycznym, ciekawym spotkaniu 
zwyciężyli Oldboye z Lubonia pokonując wika
riuszy z diecezji poznańskiej 3:2.

W ogłoszonej podczas imprezy zbiórce pie
niężnej zebrano kwotę 831 tysięcy, którą prze
kazano szkole nr 2 w Luboniu.

Szczepaniak Władysław

T Y C H  L A T . . .

Piłkarze A-klasy 25 sierpnia roz- 
l )  poczęli jesienną rundę rozgrywek.

y /  Bardzo obiecująco wypadł występ
N /  naszej drużyny. W swym pierwszym

meczu z Heliosem Czempiń zespół 
z Lubonia wygrał 2:0. W drugim wyjazdowym meczu 
drużyna potwierdziła swoją świetną formę i zaprezen
towała możliwości strzeleckie gromiąc Orkan Konarzewo 
7:1. W trzeciej kolejce rozgrywek na życzenie kibiców, 
odbył się kolejny pokaz strzeleckich umiejętności piłka
rzy. Pokonali oni w pięknym pojedynku LZS Granowo 
5:0. Rozegrany w czwartej kolejce meczz Lasem Puszczy
kowo znowu pokazał, iż dobra passa nie jest przypadkiem. 
W meczu tym LKS wygrał 4:0.

W tabeli na pierwszym miejscu po czterech kolejkach 
znajduje się Luboński KS z 8 punktami (18 bramek strze
lonych, 1 utracona). Dalsze miejsca zajmują:

2. Lipno Stęszew7 pktl6:5
3. Dyskobolia Grodzisk712:2
4. Polonia Nowy Tomyśl77:l
5. Sokół Rakoniewice510;5
6. Obra Mosina57:3
7. Sokół Duszniki56:4
8. Warta II Poznań59:8
9. Las Puszczykowo44:6
10. Spójnia Strykowo35:7
11. Helios Czempiń23:8
12. Orzeł Modrze210:18
13. Orkan Konarzewo23:ll
14. LZS Granowol3:12
15. Promień Opalenical2:12
16. Korona Bukowiec06:18

W pierwszej rundzie rozgrywek Pucharu Polski, Luboń
ski KS pokonał na boisku w Tarnowie Podgórnym LZS 
Lusowo 7:1.

W.S.

Pani Zuzanna Robak, rodowita 
mieszkanka Lubonia, 21-go lipca br. 
obchodziła 101 - rocznicę urodzin. 
Redakcja złożyła sędziwej jubilatce 
wizytę. Rozmowę o Pani Zuzannie 
przeprowadziliśmy z córką i wnuczką; 
starsza Pani wojażuje.

Pani Zuzanna całe swe życie miesz
kała w Lasku na ul. Łącznej i tu do
chowała się 2 córek, 11 wnuków, 18 
prawnuków i 1 praprawnuka. Cieszy 
się dobrym zdrowiem i kondycją. W 
całym swoim sędziwym życiu nie była 
ani razu w szpitalu, uważa że chorobę 
trzeba samemu zwalczać i nie podda
wać się przeciwnościom losu. Całe ży-

- Śluby -
6.09.1991 - Małgorzata Rybarczyk 

(Luboń) i Jacek Dolacki (Poznań)
7.09.1991 - Jaromir Białasik (Lu

boń) i Lidia Łuczak (Luboń)
Paweł Troszczyński (Luboń) i Iza

bela Przybyła (Luboń)
14.09.1991 - Maciej Sierszyński 

(Luboń) i Julita Łukawska (Gniezno)
Tadeusz Fręśko (Luboń) i Anna 

Śmidowicz (Poznań)
Sławomir Czajka (Poznań) i Joanna

cie czytała dużo. Jeszcze teraz choć 
oczy już nie te, nie rozstaje się z co
dziennym Głosem Wielkopolskim. 
Obowiązkowo ogląda dziennik tv, ży
wo komentując wydarzenia w kraju i 
na świecie.

Jej recepta na długowieczność: spo
kój, humor, nie poddawać się prze
ciwieństwom losu, dieta beztłuszczo
wa, jarzyny i owoce.

W 101 - rocznicę urodzin różne pły
ną życzenia... Redakcja "Wieści Lu- 
bońskich" życzy Seniorce zdrowia i 
wiele radosnych chwil spędzonych w 
gronie rodziny.

E.S.

Pawlęty (Luboń)
Dariusz Gregor (Luboń) i Beata 

Czeszyńska (Wiry)
Dariusz Ziółkowski (Luboń) i Dag

mara Paruszewska (Luboń)

- Zgony -
- Marian Woźniak, 82 lata, Luboń, 

ul. Żabikowska 56 9
- Irena Muszyńska, 57 lat, Luboń, 

ul. Reja 7
- Antoni Wieczorek, 87 lat, Luboń, 

ul. Ks.Streicha 22

zaprasza:
•  w dniach 5 i 6 października 1991 r. w godz. od 10.00 do 18.000.
•  do nowo otwartej (od 5.X.br) wypożyczalni kaset video
•  miłośników twórczości MAŁGORZATY MUSIEROWICZ - 

5.X.1991 r. o godz. 11.00 na spotkanie z autorką i ilustratorką wielu 
atrakcyjnych, ciekawych książek dla dzieci i młodzieży ("Co mam”, 
"Rybka”, "Szósta klepka", "Kłamczucha", "Kwiat Kalafiora", "Ida sierp
niowa").

•  do wypożyczalni kaset magnetofonowych oraz płyt

Pomyśl o Święcie Zmarłych
Producent sztucznych kwiatów, tworzywa 
zaprasza mieszkańców Lubonia i okolic 

u nas kupisz także:
•  świerk •  znicze
•  wiązanki •stroik

Luboń ulica Sienkiewicza 37 telefon 131 -277

„WIEŚCI LUBOŃSK1E”

- dziś ogłoszenie 
jutro - efekt

Pośrednictwo pracy
Poszukujesz pracowników 

lub sam szukasz pracy? 
Zgłoś swoją ofertę w redakcji. 
Wydrukujemy bezpłatnie
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Artykuły w yposażenia  
ze szkła i luster

•  palludaria
•  kaskady wodne 

•  fontanny
•  grafika reklamowa

poleca:

Zakład Produkcyjno - Usługowy 
Maciej Laskowski Luboń k/Poznania 

ul. Sikorskiego 21a teł.: 130-262 
rok zał. 1984

.............
Lekarskie

Luboń ul. Żabikowska 62 (pawilon)
oferują usługi w zakresie;

*  położnictwo i ginekologia 

interna - choroby serca 

chirurgia ogólna i naczyniowa 

laryngologia
Codziennie w godzinach popołudniowych

Piotr S tryczyński
lekarz specjalista neurochirurg 
przyjmuje środy od 16 -18  

Poznań ul. Niedziałkowskiego 25/7 tel. 33-29-34

OGRODNICTWO IRENY KAPELAŃSKIEJ
poleca:

chryzantemy wielkokwiatowe  
o d m i a n  h o l e n d e r s k i c h
Sprzedaż w III dekadzie października przed sklepem A -Z 

w Luboniu ul. 11 Listopada 73 (daw. Armii Czerwonej)

■SKROK'

PROMOCJA

Sklep wielobranżowy A B C  
ul. Armii Poznań 

poleca
- artykuły szkolne, papiernicze
- chemia gospodarcza
- rajstopy, skarpety itd.
- także wypożyczalnia kaset video

Z A P R A S Z A M Y

Plan miasta Lubonia i nowy 
spis telefonów z czego ok. 500 
numerów nowej centrali nigdzie 
nie publikowanych. Niezbędna 
dla każdego.

■Black'
Nowo otwarty sklep przyzakładowy 

Luboń ul. Świerkowa poleca
- odzież damską, dziecięcą
- pościel
- pieluszki z tetry
- usługi miarowe 
Sprzedaż hurtowa i detaliczna 
Sklep nawiąże współpracę z produ

centami i importerami artykułów 
przemysłowych i odzieży.

Przedsiębiorstwo handlowe
oferuje

-odzież
-obuwie
- upominki 
-zabawki
- komputery

w nowo otwartym sklepie przy targo
wisku - Lubonianka, Luboń ul. 
Powstańców Wielkopolskich

Zakład Usługowy 
Naprawy Drobnego 

Sprzętu Medycznego
wykonuje naprawy ciśn i en io- 

micrzy do mierzenia tęlnicz- 
nego ciśnienia krwi:

• — zegarowe, rtęciowe, 
elektroniczne 

z a p e w n i a m y
•  solidne wykonanie
•  korzystne ceny
•  krótkie terminy 
Poznań - Świerczewo,

ul. Emilii Plater 6 
Zapraszamy w godz.

700- 15°°

Punkt sprzedaży
trumien i krzyży

czynny cały rok - oferuje:
- trumny i sarkofagi - w różnych 

gatunkach drewna 
Ceny konkurencyjne. Istnieje 

również możliwość transportu 
Luboń - Żabikowo ul. Boczna 2 

przy pętli autobusowej 
linii Li i 56.

Wiśniewska Radosława

Ogłoszenia drobne

Szybkoschnące czyszczenie dywa
nów, wykładzin, tapicerki meblowej i 
samochodowej. Luboń Kościuszki 
43/7 telefon grzecz. 13-14-35

*
Naprawa pralek automatycznych i 

lodówek tel. 130-403

Zapraszamy do nowo otwartego sklepu z używaną 
odzieżą zachodnią Luboń ul. Walki Młodych 25

Sklep wielobranżowy A-Z
w Luboniu ul. 11 Listopada 73 
oferuje:

» r o w e r y  1 c z ę ś c i  r o w e r o w e  
» a r t .  e l e k t r y c z n e  i l a m p y  
» a r t .  i n s t a l a c y j n e  
» n a r z ę d z i a  i e l e k t r o n a r z ę d z i a  
» a r t .  m e t a l o w e  
» s p r z ę t  R T V  
» a r t .  g o s p .  d o m o w e g o

Zapraszamy codziennie od 10°° -18°° 
w soboty od 10°°- 13°°

WIEŚCI LUBOŃSKIE. Niezależny miesięcznik mieszkańców. WYDAWCA: Biblioteka Publiczna m. Lubonia. ADRES REDAKCJI: 62-031 Luboń, ul. 
Żabikowska 42 (Biblioteka), TEL. 130-972. OGŁOSZENIA przyjmujemy w siedzibie redakcji. Za ich treść nie odpowiadamy. REDAGUJE KOLEGIUM: 
Wojciech Dutka, Eugeniusz Kowalski, Zbyszek Kruszona, Piotr Paweł Ruszkowski, Elżbieta Stefaniak, Aleksandra Zaradzka (redaktor naczelny). DRUK 
INTRODRUK Puszczykowo ul. Kopernika 73 ODDANO do dniku:25.09.91



P O R , Y
Z  KILKU SZUFLAD
- Szklanki będą mocniejsze, mniej skłonne do pękania, jeśli nowo kupione 

włoży się do garnka z zimną solanką, pogotuje godzinę i wyjmie po ostygnięciu.
- Łyżeczki zbrązowiałe od herbaty czyści się zwilżoną solą.
- Na pęcherzyki powstałe po otarciu pięt niewygodnym obuwiem dobrze jest 

położyć miękisz świeżego chleba ugniecionego z mlekiem i z odrobiną mąki 
kartoflanej (lub startego surowego ziemniaka).

- Mięso skruszeje i stanie się miękkie, jeżeli do gotowania (duszenia, piecze
nia) dodać kieliszek wódki lub łyżkę spirytusu.

- Cebula nie straci wartości, a zgubi ostry smak i zapach, gdy po obraniu 
zanurzyć ją we wrzątku, a potem w zimnej wodzie.

- Jeżeli olej zmętnieje - wsypać łyżkę soli: wyklaruje się.
- Akwaria szybko czyści się solą zwilżoną octem.
- Profilaktycznie dobrze jest często (zwłaszcza w czasie słoty) płukać gardło 

wodą z solą.
- Ślady zabłocone na obuwiu ze skóry usuwają fusy od kawy, także zbożowej.
- Zęby i oddech odświeża przetarcie uzębienia oraz dziąseł skórką cytryny, 

od strony miąższu.
- Ryba nie rozsypie się podczas gotowania, gdy do wody dodać octu.
- Tłuste plamy na PCV (gumoleum, lenteksie) schodzą po przetarciu papką 

z. cieplej gliceryny i talku.
- Ślady po wodzie na meblach usuwa przetarcie szmatką maczaną w cieplej, 

osolonej oliwie.
- Obrusy z ceraty raz na parę tygodni trzeba przecierać mieszaniną octu i 

oliwy (pól na pół), długo zachowują ładny wygląd i będą trwalsze.
- Przypalenie od żelazka zlikwiduje woda utleniona lubwodny roztwór bora

ksu (ostrożnie z tkaninami kolorowymi).
- Żeby odświeżyć popękane lakierki, należy natrzeć je wazeliną, potem 

białkiem i wypolerować.
(o-az)

WAGA 
23 IX - 22 X

Ludzie spod te
go znaku to pełni ciepła i wyrozumia
łości sentymentalni romantycy. Z  ła
twością potrafią pogodzić się z fa
ktem, że ktoś ma odmienne poglądy.

Po długich i niespełnionych poszu
kiwaniach mocnych___________
wrażeń Waga wreszcie 
stwierdzi, że najlepsza 
rozrywka to odkurzacz 
i garnek w kuchni.

Kontakty towarzyskie (chłodne i 
sztywne) może ożywić przygotowanie 
przed następną prywatką zawczasu 
kilku anegdot (najlepiej o góralach) 
oraz kawałów politycznych (nie o pre
zydencie!).

Horoskop

Wzrost autorytetu u rodzi
ny zapewni Wadze udział w 
konkursach sportowych 
organizowanych z okazji Dni 
Lubonia.

Serce Wagi ogrzeje piękna kobieta 
(przystojny mężczyzna) ale tylko pod 
warunkiem, że spotkanie zorganizo
wane będzie, w piątek, który jest naj
szczęśliwszym dniem ludzi tego zna

ku.
Wbrew pozorom pa

ni Waga nie ma 
chwiejnego charakte- 

ru. Jej jedyny problem to brak pewno
ści w co się dziś ubrać oraz niestałość 
dotycząca obecnego partnera.

Rada dla Wagi: trochę szaleństwa, 
uśmiechu i pogody jeszcze nikomu

I
nie zaszkodziło.

(o-az)

BAW SIĘ Z NAMI
Rozwiązanie konkursu z nr 8/9:
1. W Luboniu znajdują się 4 szkoły podstawowe.
2. Lubońskie wiadukty to:
- doajzd do PZNF,
- ul. Powstańców Wielkopolskich,
- ul. Pogóma,
- ul. Kręta.
Nagrodę wylosowała Joanna Nowak, ul. Szkolna 61. 

Odbiór nagrody w siedzibie redakcji.

M O Z A G A Ł D
Wiedzeni siłą instynktu 
wdzieramy się w księgę życia 
rozcinamy gałęzie kart 
zadeptujemy treść 
błądząc w niewiedzy 
a kiedy kończymy ostatnią stronę 
z przerażeniem spoglądamy 
na dzieło człowieczeństwa - 
unicestwienie naszego świata.

Irena Pilarczyk, Gazecka

; ' !

. . . . .

KUPUJ
W MINI KSIĘGARNI

Nie jedź do Poznania - stracisz na bilet, a za tę samą książkę 
zapłacisz dw iej  * * . . * * ,

Do czego służy gliną, co po
wstaje ze stopu cyny, ołowiu i 
miedzi, dlaczego ziemia drży - 
odpowiedzi na te i inne pytania 
oraz różne ciekawostki każdy 
sześcio-, sied miolatck znajdzie w 
10 - częściowej encyklopedii 
"Świat dziecka". Książka ma dużą 
wartość poznawczą i estetyczną. 
Może służyć jako swoisty porad
nik dla rodziców bardzo docie
kliwych malców.

"Szkolny kalendarz"
Na szczególną uwagę zasługuje 

"Szkolny kalendarz POP 91-92". 
Można tam znaleźć, obok lapi
darnie opracowanych życiory
sów znanych i łubianych aktorów 
i piosenkarzy, plan lekcji, zesta
wienie semetralne, ciekawe re
klamy, a także niespodzianki. 
Bardzo praktyczna pozycja; 
sztywna, laminowana oprawa 
zwiększa trwałość kalendarza, a 
efektowna, estetyczna okładka 
zachęca do otwarcia. Zajrzyjcie! 

Johanna Spyri "Ileidl"
"Heidi" pióra Johanny Spyri to 

opowieść o pięcioletniej, rezo
lutnej i dzielnej dziewczynce, 
która mieszka z dziadkiem na 
górskiej hali w szwajcarskich Al
pach. Mija kilka lat. W szczęśliwe 
życie Heidi wkracza ciotka Dęta, 
która zabiera ją do Frankfurtu. 
Przyjazd Heidi do domu pana 
Sesemanna rozpoczyna całą se
rię zabawnych przygód i burzy 
samotny spokój chorej Klary. 
Którejś nocy w wielkim, starym 
domu zaczynają straszyć duchy... 
Co dalej? Przeczytajcie...

(o-uw)

Propozycja kolejnej zabawy nie zwyczajna, bo i oka
zja po temu niecodzienna. Chodzi oczywiście o Dni 
Lubonia.

Wypełnione kupony konkursowe wrzucone do urny, 
wezmą udział w losowaniu niezwykle cennej nagrody - 
niespodzianki, ufundowanej przez wydawcę gazety.

Rozwiząnie konkursu i wręczenie nagrody nastąpi w 
sobotę 5.10. br o godz. 19°° po rozpoczęciu zabawy 
tanecznej na stadionie sportowym przy ul. Rzecznej.

KUPON KONKURSOWY
" W I E Ś C I  L U B O Ń S K I E "

• * * * * ' '
(imię i nazwisko)

. . . . . . .

(adres)


